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Post: Box 113, 123 22 Farsta 
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Pensionärsrådets sammanträde  
den 5 december 2016 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Toni Eklund SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Susanne Watthiersson, ersättare PRO Hökarängen 

  

Vakans PRO Farsta centrum 

  

Tjänstepersoner  

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

Eva Rapp   §§ 1-2 samordnare Tuben 

Beatriçe Hasani   §§ 1-2 demokratisamordnare 
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Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden tisdag den 6 december. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 7 november 2016 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2  Dagens gäster: 

 Eva Rapp, samordnare på aktivitetshuset Tuben 

Eva Rapp berättade om den seniorverksamhet som förvaltningen 

bedriver på aktivitetshuset Tuben i Farsta centrum. Verksamheten 

firar nu femårsjubileum och startades som ett projekt som senare 

har permanentats. Förutom de många aktiviteter som genomförs 

på Tuben visas även film på biografen Fanfaren i Farsta centrum, 

i samarbete med kulturnämndens Kulturskolan. Verksamheten 

presenteras halvårsvis i en folder och dessutom i månadsvisa 

programblad. Filmvisningarna har ett eget programblad. 

 

Eva poängterade hur bra det är att verksamheten har ett eget 

ställe som dessutom inte ligger i anslutning till servicehus eller 

vård- och omsorgsboende. När en själv ännu inte har så stort 

behov av vård kan det ibland finnas ett mentalt motstånd mot att 

besöka ett äldreboende där en möter äldre och mer vårdkrävande 

seniorer som påminner en om ålderdomen. 

 

Verksamheten på Tuben planeras utifrån de enkäter som besökare 

får besvara. Aktiviteterna är generellt mycket populära och ordet 

sprids från mun till mun så att nya hela tiden lockas dit. Rådet 

och Eva diskuterade hur ännu fler kan lockas till Tuben. Att 

sprida foldern via de lokala pensionärsföreningarna är ett sätt. 

 

Rådet tackade Eva för den spännande och positiva informationen. 

 

 Beatriçe Hasani, demokratisamordnare  

Beatriçe Hasani är förvaltningens demokratisamordnare, med 

uppdrag att arbeta med några av de satsningar som nämnden gör 

utifrån kommunfullmäktiges fjärde inriktningsmål om ett 
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demokratiskt hållbart Stockholm. Just nu handlar det framför allt 

om insatser i Fagersjö för att öka invånarnas delaktighet och 

engagemang. En medborgarbudgetprocess har genomförts och 

ytterligare en planeras. Den första processen resulterade i 

Mötesplats Fagersjö och de verksamheter som pågår där, utifrån 

de behov och önskemål som invånarna tog upp under processen. 

Nästa medborgarbudget kommer att handla om upprustning av 

aktivitetsparken Måsen. 

 

Beträffande språkbruk och ordval menade Gunnar Sandell att det 

är viktigt att vara stringent. Begreppet medborgare (som används 

av Sveriges Kommuner och Landsting bland annat i samband 

med medborgarbudgetar) kan av inflyttade som ännu inte fått 

medborgarskap uppfattas som att det inte gäller dem. Vi bör 

därför hellre använda begreppet invånare, menade Gunnar. 

 

På frågor från rådet berättade Beatriçe att nämnden har valt att 

fokusera på Fagersjö och även Hökarängen utifrån resultatet av 

de analyser som förvaltningen har gjort och som ingår i 

nämndens lokala utvecklingsprogram, LUP. Detta program 

fastställdes av nämnden i anslutning till tertialrapport 2 den 22 

september i år. I programmet analyseras vilka utmaningar 

nämnden står inför när det gäller att skapa ett socialt, 

miljömässigt, ekonomiskt och demokratiskt hållbart Stockholm i 

i alla stadsdelar i det egna stadsdelsområdet. Satsningar kan göras 

både tematiskt – till exempel utifrån ohälsa – och i specifika 

geografiska områden. 

 

Beatriçe berättade också om den demokrativecka som nämnd och 

förvaltning planerar till den 6-10 februari nästa år för att belysa 

demokratifrågor lite extra. Alla som vill och har idéer kan delta 

under veckan. Ungdomsrådet kommer att arrangera en debatt 

med stadsdelsnämnden. Även pensionärsrådet är varmt 

välkommet att genomföra aktiviteter. Ett program kommer att 

sammanställas och spridas. 

 

Gunnar Sandell påminde om att råden i sig är en del av 

demokratin, att det är viktigt att lyssna på dem. Tyvärr glömmer 
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staden ofta bort att ta upp seniorer i olika styrdokument.  

 

Rådet tackade Beatriçe för intressant information och lovade 

återkomma om eventuella egna aktiviteter inför 

demokrativeckan. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 15 december 

Ärende nr 2: Verksamhetsplan och budget för 2017 

Rådet konstaterade att det inte fått förslaget till verksamhetsplan 

inför dagens sammanträde, eftersom förslaget ännu inte är helt 

färdigt. Däremot har rådet tidigare fått en genomgång av 

grundförutsättningarna av avdelningschef Per-Ove Mattsson. Vid 

nämndens planeringsdag den 18 november fick rådets företrädare 

samma information som nämnden och kunde dessutom framföra 

synpunkter (se bilaga 1). Rådet ansåg sig därmed ändå väl 

informerat. I början av nästa år vill rådet gärna diskutera med 

förvaltningen hur 2017 års äldreomsorg kommer att bedrivas 

enligt verksamhetsplanen.  

 

Ärende nr 9: Stadsdelsnämndens pensionärsråd 2017 

Rådet hade fått ärendet för kännedom och hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 13: Vision 2040 – Ett Stockholm för alla. Svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

Rådet ansåg att det står för lite om äldre och äldres levnadsvillkor 

i förslaget till vision. Visionen borde bland annat innehålla 

skrivningar om fysisk aktivitet, boende, omsorg, kollektivtrafik, 

snöröjning och mötesplatser. Rådets vision inför 2040 – eller 

gärna tidigare – är att pensionärsråden har mer inflytande. 

 

Christina Johansson pekade på en bra synpunkt i förvaltningens 

förslag till remissvar, att medarbetare som ska gå i pension får 

agera mentorer åt yngre medarbetare under sin sista tjänstgörings-

tid, så att staden behåller kunskap inom organisationen. 

 

Ärende nr 14: Levande lokala centrum – riktlinje för 

centrumutveckling. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet poängterade att det är viktigt med dialog med invånare när 
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stadsdelscentrum ska utvecklas. Att lyssna på invånare är en 

viktig del av demokratin. I Tallkrogen vill rådet se postservice, 

apoteksutlämning, systemutlämning – glesbygdsservice helt 

enkelt. Det står mycket om flöden i de föreslagna riktlinjerna. Se 

till att servicen flödar, underströk rådet. 

 

Ärende nr 17: Medborgarundersökning 2016 – Farsta och 

stadsövergripande 

Det mycket låga antalet utskickade enkäter och den ännu lägre 

svarsfrekvensen – 300 enkäter i Farsta stadsdelsområde varav bara 

hälften besvarades – gör att det är tveksamt om undersökningen 

säger något av värde. Sannolikt är också kritiska röster mer 

benägna att svara än de som är nöjda. Rådet förespråkar dialog med 

invånare istället för den här sortens undersökningar. 

 

§ 4  Information från förvaltningen 

Förvaltningen berättade den glädjande nyheten att två nya 

enhetschefer nu har anställts på Edö. 

 

§ 5  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

sammanträden och balanslistan över frågor, besök och liknande – 

se bilaga 2. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Rådet reflekterade över sin lunch på Edö i anslutning till 

sammanträdet den 7 november. Rådet var besviket på den tråkiga 

miljön, med bråte som förvarades i matsalen, och bestört över 

bemötandet och den trista tonen som mötte både boende och dem 

själva från personal i restaurangen. När rådet påtalade för 

ansvarig personal att maten som bäst var ljummen fick de 

uppmaningen att kontakta leverantören. Boende som rådet talade 

med svarade att de lärt sig att ta den otrevliga tonen med en 

klackspark. Rådet bestämde sig omgående för att göra fler besök 

på boenden under nästa år, i alla driftformer, för att följa upp hur 

matsituationen fungerar. 

 

På förslag från Toni Eklund, SPF Farsta, ställde sig rådet bakom 



Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2016-12-05 

Sida 6 (6)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

föreningens skrivelse till idrottsborgarrådet Emilia Bjuggren (se 

bilaga 3). I skrivelsen framförs åter kravet på utrymme för 

mattcurling och boule inomhus i Farsta. 

 

§ 7  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden Gunnar Sandell och ersättaren Toni Eklund lämnar 

pensionärsrådet vid årsskiftet. Gunnar tackade övriga i rådet för  

stort engagemang och önskade lycka till i fortsättningen. Även 

Toni tackade för en trevlig tid. Vice ordföranden Christina 

Johansson och andra tackade de båda avgående. Christina 

uttryckte hela rådets uppfattning att Gunnars breda erfarenhet och 

kunnande kommer att saknas.  

 

Gunnar och Toni kommer att bjudas in till nästa års våravslutning, 

som ersätter tidigare års tradition med julbord, så att nämnden får 

tillfälle att avtacka dem. 

 

Alla önskade varandra god jul och ett gott nytt år. Ordföranden 

avslutade sammanträdet. 

 

 


